

THE RIGHT OF THE CITIZEN

حقوق المواطن

1). Concept of human rights:

1). مفهوم حقوق الإنسان:

It is universally that every man must have opportunity to do and achieve things which are necessary for the realization of his ideas aims of life and interests and for the development of his mind and personality .

على الصعيد العالمي ، يجب أن تتاح لكل إنسان الفرصة للقيام بالأشياء الضرورية لتحقيق أهداف أفكاره في الحياة ومصالح تحقيق الآفات ، ولتنمية عقله وشخصيته.

However, a single individual is too weak to do so long.

ومع ذلك ، فإن الفرد الواحد أضعف من أن يفعل ذلك لفترة طويلة.

He needs such social, legal and political condition in which he can achieve his purpose with the consent, and if he need be, with the aid and support of other individuals.

ولذلك فهو بحاجة إلى مثل هذا الوضع الاجتماعي والقانوني والسياسي الذي يمكنه من خلاله تحقيق هدفه بالموافقة ، وإذا لزم الأمر ، بمساعدة ودعم الأفراد الآخرين.

These conditions are called rights.

هذه الشروط تسمى الحقوق.



Therefore, a right is a power or claim an individual to do or not to do something recognized by the society, for the good of the individual and of the society.

لذلك ، فإن مفهوم الحق هو قوة أو مطالبة الفرد أن يفعل أو لا يفعل شيئاً معترفاً به من قبل المجتمع ، من أجل مصلحة الفرد والمجتمع.

2). Origin of The concept:

(2). أصل المفهوم:

This concept of human rights originated in the course of struggle against tyrannical or an authoritarian governments.

نشأ مفهوم حقوق الإنسان هذا في سياق النضال ضد الحكومات الاستبداد أو الحكومات الاستبدادية.

Rights of man, became a slogan in struggling against the injustices and indignities committed such government.

أصبحت حقوق الإنسان شعاراً في النضال ضد الظلم والانتهاكات التي ترتكبها هذه الحكومة.

In this struggle attempts were made to set down the minimum rights that could be demanded by all citizens of the government that ruled them.

في هذا النضال جرت محاولات لوضع الحد الأدنى من الحقوق التي يمكن أن يطالب بها جميع مواطني الحكومة التي تحكمهم.



3). Theory of Natural Rights:

3). نظرية الحقوق الطبيعية:

This theory was worked out to demonstrate how fundamental and unchallengeable such rights were.

تم وضع هذه النظرية للتوضيح كم هي أساسية وكانت هذه الحقوق غير قابلة للطعن.

It was claimed that these were natural rights, derived from some (natural law) that ruled the universe.

قيل أن هذه كانت حقوقاً طبيعية مستمدة من بعض القوانين (القانون الطبيعي) التي حكمت الكون.

This law is superior to any made by man.

هذا القانون أعلى من أي قانون صنعه الإنسان.

Natural law It was said "directs what must be done and forbid what must not be done. It was added that this law the "standard of what is just and unjust"

القانون الطبيعي قيل "يوجه ما يجب عمله ويمنع ما لا يجب عمله. وأضيف أن هذا القانون "معيار ما هو عادل وغير عادل"